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Title

(EN) SYSTEM FOR STORAGE AND TRANSFER OF HEAT ENERGY
(FR) SYSTÈME DE STOCKAGE ET DE TRANSFERT D'ÉNERGIE THERMIQUE

Abstract

(EN) The present invention relates to a system of transfer and storage of thermal energy to and
from  the  surrounding  environment.  In  particular,  this  invention  relates  to  a  thermo-well  (1)
comprising at least a case (2) underground, at least one inlet pipe (10) of a heat carrier fluid and at
least one outlet line (9) of said heat carrier fluid, wherein said case (2) is sealed, characterized in
that said at least one case (2) contains within it an inert material (G) in granular form with which
that heat carrier fluid is placed in contact to get an heat transfer between said heat carrier fluid
and said inert material (G). Further objects of the invention are an heat transfer system and a
storage of thermal or freezing energy and a cogeneration energy system comprising at least one
thermo-well as defined above.
(FR) L'invention concerne un système de transfert et de stockage d'énergie thermique vers et
depuis l'environnement alentour. En particulier, l'invention concerne un puis thermométrique (1)
comprenant  au  moins  un  boîtier  (2)  souterrain,  au  moins  un  tuyau  d'entrée  (10)  d'un  fluide
caloporteur et au moins une ligne de sortie (9) dudit fluide caloporteur, ledit boîtier (2) étant scellé,
caractérisé en ce que ledit boîtier (2) contient à l'intérieur une matière inerte (G) sous forme de
granulé avec laquelle ce fluide caloporteur est mis en contact pour obtenir un transfert thermique
entre  ledit  fluide  caloporteur  et  ladite  matière  inerte  (G).  L'invention  concerne  également  un
système de transfert thermique et un stockage d'énergie thermique ou frigorifique ainsi qu'un
système énergétique de cogénération comprenant au moins un puits thermométrique tel  que
défini ci-dessus.
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